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1. Inicijativa upućena Vijeću ministara BiH, Vladi Federacije BiH, Vladi Republike Srpske, 

Vladi Brčko Distrikta BiH i kantonalnim vladama FBiH – „Analizirajući najnovije 

službene statističke podatke o uvozno-izvoznom bilansu koji je za 2 milijarde KM veći u 

odnosu na prethodnu godinu dovoljno jasno i alarmantno govori o neadekvatnom i 

neosmišljenom odnosu prema progresivnoj ekonomiji zemlje u cjelini, pri čemu je uvoz 

roba povećan sa 13,5 na 15,5 milijardi KM, dok ukupno ostvaren izvoz iznosi oko 8,3 

milijarde KM.  

Stoga predlažem da država i entitetske te kantonalne vlade pod hitno preduzmu odlučnije 

mjere, odnosno eventualne izmjene važećih propisa kako bi se ovaj odnos promijenio u 

korist bh. ekonomije i urgentno pristupilo animiranju najširih masa nezaposlenog 

stanovništva za pokretanje samostalnog biznisa, te jačanje postojećeg uz: 

- rasterećenje svih početnih obaveza, isključivo za nove obrtnike, odnosno 

novoosnovana preduzeća (troškovi registracije, sve takse, oslobađanje poreza na 

dohodak u prve dvije godine), 

- da se novoregistriranim firmama i obrtnicima stave na raspolaganje određena 

finansijska sredstva Razvojne banke kao i iz drugih izvora (npr. u iznosu od  

5 000 do 15 000 KM) za uplatu doprinosa, odnosno nabavku opreme uz ravnomjernu 

ponudu po svim dijelovima zemlje, uz najniže moguće kamate ili bez i određeni grejs 

period, 

- da se značajnije kroz beskamatne kredite podrže projekti koji zapošljavaju veći broj 

radnika, 

- da se maksimalno i prioritetno u svim općinama prije svega podrže proizvodni 

programi kao i deficitarne djelatnosti te one oblasti koje su u strukturi uvoza najveće. 

U ubjeđenju da su predložene mjere adekvatne i motivirajuće za bh. društvo u 

ovakvim okolnostima, pri čemu se ostvaruje najveća multiplikacija u odnosu na bilo 

koje drugo ulaganje ili ekonomski potez, navedeno bi moglo uticati na smenjenje 

uvoza za najmanje 1/3 od trenutnog, a koji iz godine u godinu ima trend porasta za 

oko 11 – 15%. U vezi s navedenim prijedlozima organizirati i najširu javnu raspravu s 

privrednim komorama, obrtnim zadrugama, udruženjima privrednika koja bi potvrdila 

odgovore na date i slične inicijative.“ 

2. Pitanje upućeno Direkciji za civilno zrakoplovstvo BiH – „Imajući u vidu odgovor koji 

sam dobio od Federalnog ministarstva prometa i komunikacija na moju inicijativu da isto 

ministarstvo preduzme sve što je neophodno kako bi se pomoglo u značajnijem  

prometovanju na aerodromima Tuzla i Mostar, postavljam pitanje Direkciji za civilno 

zrakoplovstvo BiH –šta je potrebno učiniti da se promet na navedenim aerodromima 

značajnije poveća i pokrene?“  

 


